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noviny
Pamatujete?

Vážení a milí spoluobčané. 
Rok 2017 začal pomalu odpočítávat dny 
svého posledního měsíce, měsíce prosince. 
Prožíváme právě adventní dny, už hoří dru-
há svíce na věnci, příprava Vánoc vrcholí. 
S tím ale stoupá i nervozita, vkrádá se obava 
z toho, že určitě letos budeme zase něco řešit 
na poslední chvíli, ve spěchu a s vypětím po-
sledních sil. Mnohokrát se však přistihneme, 
že naše myšlenky se při těch všech hektic-
kých přípravách vrací o několik let zpět, k Vá-
nocům našeho dětství a mládí.
Moc bych si přála vrátit se do doby, kdy jsem 
byla malá. 
Bylo to tenkrát tak : 
Nesháněli jsme drahou elektroniku, nepřed-
bíhali jsme se v cenách za dárky, ale vybíra-
li jsme srdíčkem a  i voňavé mýdlo, voda po 
holení či vlastnoručně upletená šála udělala 
velkou radost. 
Na Štědrý den nás tatínek vzal do lesa na 
jmelí a  nakrmit zvířátka, nechyběla ani tra-
diční návštěva hřbitova, kde nám tenkrát 
odpočíval jenom dědeček. Maminka s  ba-
bičkou zatím doma pomáhaly Ježíškovi 
zdobit stromeček – ne jako dnes, do barvy, 
ale skleněné ozdoby, mnohdy historického 
data, zářily všemi barvami, místo kolekce ve 
třpytivém staniolu zabalené cukříky a  mezi 
nimi svítily opravdové vánoční svíčky. Jejich 
počet byl vždy stejný jako členů rodiny. A byl 
to v našich očích ten nejkrásnější stromeček 
na světě. V kuchyni to vonělo připravovanou 
štědrovečerní večeří. Mamince tekly slzy do 
obalování kapra, protože si asi také vzpo-
mněla na Vánoce svého dětství. 
Večeře začínala s  východem první hvězdy, 
kterou jsme netrpělivě vyhlíželi. Po celoden-
ním půstu – domácí vánočce, hrnku meltové 
bílé kávy a  ovoci, jsme vždycky uviděli zla-
té prasátko. Za ty roky už by jich bylo celé 
stádo… Po modlitbě jsme rychle spořádali 
všechny chody. Sestra, která neměla ráda 

rybu, dostala potajnu maminkou připravený 
vepřový řízek.
Ke stromečku se ale mohlo až po umytí nádo-
bí od večeře. Zazvonil zvoneček a ozvaly se 
první tóny vánočních koled, které jsme mu-
sely hrát spolu se sestrami na housle a klavír. 
Až poté začalo rozdávání dárečků, každý rok 
rozdával někdo jiný. Dodnes si pamatuji na 
krásnou kuchyňku, ložnici i  obyváček pro 
panenky se všemi detaily. To vyrobila, ušila 
a napletla po nocích vlastnoručně naše ma-
minka. Nikdy nechyběla kniha s věnováním. 
Ovoce bylo také pod stromečkem a tatínek je 
spravedlivě porozdával. 
Dospělí si uvařili kávu a my děti jsme se těšily 
z dárečků. Televize nebyla, museli jsme si vy-
stačit s  povídáním a  hraním her, které jsme 
zrovna od Ježíška dostali. Tenkrát se taky ješ-
tě chodilo na koledu. Přišli sousedé a známí, 
zazpívali koledy a popřáli veselé Vánoce. 
Na půlnoční jsme šli pěšky - až do Mysločo-
vic a v jakémkoli počasí. Když se nám začaly 
„zapalovat lejtka“, vůbec nám nevadilo, že 
v mraze -10° máme minisukni a ty dva kilo-
metry jdeme bez čepice. Vraceli jsme se pro-
mrzlí, ale šťastní, že se nám narodil Ježíšek. 
Za oknem svítil stromeček a vítalo nás teplo 
domova (z pilináčů).
Tenkrát před 60 lety ještě bývalo o Vánocích 
sněhu a  my jsme si ho užívali. Chodili jsme 
sáňkovat, lyžovat, bruslit, koulovat se a  sta-
vět sněhuláky. Bez oteplovaček a  péřových 
bund – trikáče a  na to dvoje tepláky, které 
byly večer jedna koule sněhu. Líčka červe-
ná od mrazu, hladoví, unavení, někdy samá 
modřina, ale šťastní, že jsme si to s kamarády 
pořádně užili. Tak nějak jsme si byli všichni 
blíž a  měli se rádi a  neřešili jsme malicher-
nosti a nebazírovali na maličkostech.
Mám slzy na krajíčku, protože přání vrátit se 
do dětství mi Ježíšek nesplní, i kdybych byla 
sebevíc hodná. Ale krásné vzpomínky zůsta-
nou.

Dost už nostalgie, vraťme se do současnosti. 
Musím končit, nemám ještě umytá dvě okna, 
i když mi každý doma říká, že Vánoce budou 
i bez toho. Tak se mějte moc krásně a přežijte 
to ve zdraví.
S přáním zdraví, štěstí, lásky a požehnaných 
Vánoc, 

 vaše starostka Edita Hrbáčková.
 P.S. Děti v mém povídání nebudou asi všemu 
rozumět, ale my dospělí víme, o čem byla řeč.

J. V. Svoboda:  
V á n o č n í
Znáš ticho lesních cest,

stromečku,
ale víš,

do schodů, to ty neumíš,
to musíme tě nést.

Na Štědrý den budeš zato
samé zlato.

Budeš celý z našich úsměvů
a hvězd.
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Největší investiční akce v naší obci
Vážení spoluobčané, blíží se konec roku 2017 
a pokládám za nutné vás informovat o prů-
běhu realizace doposud největší investiční 
akce naší obce “SAZOVICE - ODKANALIZOVÁ-
NÍ“ , což je oficiální název našeho projektu.
Rekapitulace projektu:
•	Výstavba kanalizace v délce 4,50 km, napo-

jení na ČOV Malenovice
•	Celkové způsobilé výdaje: 31 510 304 Kč
•	Dotace EU: 20 087 819 Kč
•	Dotace Zlínského kraje: 3 151 000 Kč
•	Datum zahájení realizace projektu: 1.8.2017
•	Datum ukončení realizace projektu: 

30.10.2018
•	Hlavní dodavatel stavby: MOBIKO plus, a.s.
•	Autorský dozor projektu: Ing. Dušan Novotný
•	Technický dozor projektu: Ing. Jaroslav Valkovič 
•	Manažerské řízení: MCI servis s.r.o.
Stavba byla zahájena předáním a  převze-
tím staveniště 1. srpna 2017. V tomto měsíci 
byla započata výstavba stoky A4-1 DN 250 
demontáží stávající panelové vozovky, která 
byla po ukončení realizace stoky obnovena 
v  listopadu. Úsek stoky situovaný v  místní 
asfaltové komunikaci byl provizorně zasy-
pán štěrkodrtí a  asfaltový povrch bude ce-
loplošně obnoven až v  jarních měsících po 
dosažení co nejvyššího zhutnění zásypu rýhy 

v  zimních měsících a  zamezení dodatečné 
deformace nové asfaltové celoplošné vrst-
vy. Podchod krajské komunikace se podaři-
lo zrealizovat ve velmi krátkém čase, takže 
nedošlo k  významnějšímu omezení veřejné 
dopravy.
Stavba pokračovala v měsících září a říjen re-
alizací stoky A4 DN 300 a stoky extraviláno-
vých dešťových vod DN 1000, které byly rea-
lizovány ve společné rýze. Stavebně náročný 
byl zejména podchod stoky D pod krajskou 
komunikací, při kterém musel být nejprve 
vybourán starý klenbový cihelný propustek 
a sklolaminátové potrubí plně obetonováno. 
S  cílem minimalizovat dotčení soukromých 
zahrad zemními pracemi při výstavbě kme-
nové stoky A  DN 300 byly provedeny pro 
svou délku a  minimální sklon mimořádně 
náročné protlaky ocelové chráničky DN 500 
v celkové délce téměř 200 m. 
V listopadu a prosinci byla realizována stoka 
A3 DN 250, pokračovalo se ve výstavbě kme-
nové stoky A  podél potoka Racková a  byla 
zahájena výstavba čerpací stanice a  výtlač-
ného potrubí DN 125 do Tečovic. Z důvodu 
minimalizace zemních prací na  zemědělsky 
využívaných pozemcích, přes které je výtlač-
né potrubí vedeno, byla úspěšně projedná-

na změna technologie provádění tohoto 
výtlačného potrubí z otevřeného výkopu na 
technologii řízených protlaků bez nároku na 
zvýšení investičních nákladů. Tato část trasy 
výtlaku bude realizována do konce března, 
aby nebyla ovlivněna možnost včasného ze-
mědělského obdělávání pozemků.
Výstavba odkanalizování obce je nejnároč-
nější infrastrukturní stavbou, která se kdy 
v  obci uskutečnila. Na zhotovitele a  pro-
jektanta je náročná především množstvím 
změn a  úprav v  průběhu realizace, protože 
žádný průzkum není vyčerpávající a projek-
tant do země dopředu nevidí. Je skutečnos-
tí , že i pro občany Sazovic realizace tohoto 
našeho projektu přináší řadu nezbytných 
průvodních obtíží, které spočívají v  dotčení 
jejich pozemků, v omezení dopravní obsluž-
nosti, ve  znečištění komunikací atd. Proto 
bych chtěl tímto všem občanům poděkovat 
za dosavadní vstřícnost, spolupráci a pocho-
pení skutečnosti, že bez těchto průvodních 
obtíží a někdy i obětí by nebylo možno stav-
bu tak významnou pro další rozvoj naší obce 
vůbec realizovat. 

Václav Miklík, místostarosta obce

Přehled možných ohrožení katastru obce Sazovice
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Místní organizace KDU-ČSL Sazovice
Milí přátelé a spoluobčané, 
v době, kdy čtete tyto noviny, jsou již vánoč-
ní svátky doslova „přede dveřmi“. Každý dle 
svých možností nebo zvyku má téměř vše 
připraveno k  pokojnému a  pohodovému 
prožití těchto nejkrásnějších svátků – naro-
zení KRISTA. 
Ale nedá mi to, abych se neohlédla ještě zpět. 
V  době, kdy tento článek píši, jsme mnozí 
prožili v neděli 26. listopadu slavnost Ježíše 
Krista Krále. Tímto dnem končí tzv. církevní 
rok a začíná doba adventní, doba duchovní 
přípravy na příchod Spasitele – narození Je-
žíše Krista. 

Při výše zmíněné slavnostní mši svaté mne 
zaujala slova jedné z duchovních písní, o něž 
se chci s vámi podělit:
„Ježíši, Králi nebe a země, přitáhni k sobě náš 
český lid, 
ať v jeho srdci a v jeho mysli vládne tvůj řád 
a bezpečný klid.
Ó, dej mu víru, naději, lásku, uchraň ho hří-
chů, nesvornosti, 
ať opět uzná království tvoje, sklání se před 
tvou velebností.“
(kancionál, č. písně 707, sloka 5.).

17. a  18. listopadu se konala ve spolupráci 
s Obcí charitativní sbírka pro Diakonii Brou-
mov. Za ochotu a pomoc při této sbírce dě-
kuji paní Anežce Velískové, Daně Karlíkové 
a  Mileně Brázdilové. Také děkuji všem, kdo 
jste do sbírky přispěli ošacením a jinými po-
třebami.

Za místní organizaci KDU-ČSL
Marie Rapantová

SPOLEK PRO VÝSTAVBU KOSTELA  
SV. VÁCLAVA V SAZOVICÍCH 

Vážení a milí,
opět tu máme další číslo našich novin. V mi-
nulém výtisku jsem vás informovala, že 13. 
října v  našem sazovickém kostele proběhlo 
po mši svaté slavnostní vkládání ostatků sv. 
Františka a sv. Hyacinty – malých fatimských 
vizionářů. Také naše obec a celá farnost byly 
zásvětnou modlitbou svěřeny pod ochranu 
Panny Marie Fatimské. 

Nyní vám přináším pár fotografií z této slav-
nosti. Mnohokrát vám všem děkuji, že jste se 
jí zúčastnili v tak hojném počtu. 
12. listopadu se konala ve společenské míst-
nosti v  suterénu našeho kostela členská 
schůze - valná hromada Spolku. Vedle zhod-
nocení činnosti Spolku za uplynulý rok 2017 
řešili přítomní také využití této společenské 

místnosti. Padlo mnoho různých návrhů, 
z  nichž vyplynul následující závěr: místnost 
se bude využívat pro setkávání společenství 
farnosti, pro různé besedy nebo přednášky, 
katecheze, promítání a  posezení vždy po 
první mši svaté v  měsíci. Máte-li, hlavně vy 
mladí, nějaké další podnětné návrhy, přijď-
te mezi nás nebo o  nich řekněte kterému-
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koliv členu Spolku. Společně je probereme 
a  zhodnotíme. Všechny akce by však měly 
mít alespoň malý duchovní náboj, neboť 
musíme mít na paměti, že se jedná o budo-
vu kostela, i  když se společenská místnost 
nachází v jejím suterénu. 
Prostřednictvím novin vás všechny chci zno-
vu co nejsrdečněji pozvat na akce, které byly 
ohlášeny již v  minulém čísle, ale jak víme, 
opakování je matkou moudrosti:
- 16.12. ve 14 hodin se v  kostele  
sv.Václava koná koncert skupiny PAPRSKY. 
- P O Z O R  Z M Ě N A ! Ve čtvrtek  
28. 12. v 18 hod. proběhne mše svatá v na-
šem kostele a po ní následuje posezení ve 
společenské místnosti.
- V neděli 31. 12. ( Silvestr) v 16 hod. 
odpoledne vás zveme ke kostelu sv. Václava 
na silvestrovské zvonkohraní, zpívání koled 
a teplé občerstvení. (cca půl hodiny)
- A  také chci pozvat všechny, kdo 
jsou ještě schopní a hlavně ochotní, aby při-
šli za námi vždy v pondělí před večerem do 
našeho kostela. V zimním čase se zde od 17 

hod. modlíme růženec a pak následuje krát-
ká modlitba před svatostánkem. 
Jistě každý z nás má nějaký svůj bol na srdci 
nebo na duši. Krátká prosba nebo poděko-
vání před svatostánkem je jistě prospěšné. 
Jsme tam jako jedna rodina. Všichni se mezi 
sebou známe. Nemáte se čeho bát. Jen od-
vahu! Já vás opravdu srdečně zvu. A nejen 
já, ale hlavně Kristus, který čeká na každé-
ho z nás. O vánocích budeme slavit Jeho na-
rozeniny. Přinesme mu každý dárek, který 
nic nestojí a přesto bude nám ku prospěchu 
a Jemu ku chvále a slávě. 

Na tomto místě chci také poděkovat vám 
všem, kteří jste jakkoli pomohli, podpořili 
nás nebo přinesli dary, abychom náš kostel 
krásně a  důstojně vyzdobili pro dobu ad-
ventní a hlavně dobu vánoční.
Upřímně děkuji a Pán Bůh zaplať.

Marie Rapantová, předsedkyně Spolku 
pro výstavbu kostela sv.Václava v Sazo-

vicích

Mše svatá při vkládání ostatkůMše svatá při vkládání ostatků

Vystavené ostatky sv. Františka a sv. HyacintyVkládání ostatkůdo zdi kostela

Vystavené ostatky sv.Františka a sv.Hyacinty
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Ohlédnutí za činností místního muzea
Sazovické minimuzeum má za sebou už  

7 let činnosti. Za tu dobu přibyla v jeho pro-
storách řada zajímavých exponátů, ať už se to 
týká textilií, skla a porcelánu, starých tiskovin 
nebo dalších předmětů. Snad nejzajímavější 
z nich je historický dětský kočárek, jehož věk 
dosahuje bezmála 90 let. Všechny tyto před-
měty získalo muzeum bezplatně a všem dár-
cům za ně patří velké poděkování.

Akce, které muzeum pořádá, se i v letošním 
roce zaměřily především na dva nejvýznam-
nější církevní svátky – Velikonoce a  Vánoce 
a na tradice s nimi spojené. I když je na tyto 
akce vždy zvána také sazovická veřejnost, 
nejčastějšími a  nejvděčnějšími návštěvníky 
jsou děti z místní základní a mateřské školy. 
Letos však muzeum přivítalo i žáky ze ZŠ Te-
čovice, ZŠ Mánesova Otrokovice nebo z  11. 
ZŠ Malenovice.

O Velikonocích zdobil stůl v muzeu maza-
nec, beránek, velikonoční jidáše i  malované 

kraslice, jarní kytice se skládala ze zeleného 
krušpánku a ptáčků upečených z obřadního 
těsta. Nechyběla klapotka, řehtačka ani ta-
tar z  vrbového proutí. Návštěvníci se sezná-
mili s  tradicemi Velikonoc i  s  činnostmi dětí 
na jaře nejen slovem, ale i  prostřednictvím 
ukázek. Pan Milan Káňa učil kluky plést tatary 
a pan Josef Coural vysvětloval dětem, jak se 
dříve vyráběly vrbové píšťalky, což uměl kaž-
dý vesnický kluk. Díky jejich zručnosti a trpě-
livosti si malí školáci mohli odnést nejen nové 
poznatky, ale také výrobky, s nimiž se jinde už 
málokdy setkají. Prostě „pískala celá dědina“.

K Vánocům v muzeu patří lidově ustrojený 
stromeček, betlém, na svátečním stole vá-
nočka, čerstvé i  sušené ovoce, ořechy a  sa-
mozřejmě perníčky, které si děti odnášejí 
i  s  sebou domů. Letos si školáci jako každý 
rok připomněli a  vyzkoušeli staré adventní 
a  vánoční zvyky spojené hlavně s  věštěním 
budoucnosti. Zazpívali si koledy a  poznali 

i pozapomenuté domácí práce – předení na 
kolovratu, plstění a háčkování vánočních oz-
dob. Po roce zase obdivovali prastaré dřevě-
né sáňky i boty s bruslemi z časů babiček.

Kromě velkých svátků se muzeum otevírá 
návštěvníkům i při významných akcích v obci, 
např. při oslavě svátku sv. Václava a letos také 
při svěcení nově postaveného sazovického 
kostela. A na požádání zájemců také kdykoliv 
jindy. Za rok 2017 jich do muzea zavítalo víc 
než 160, a to nejen z obce, ale i ze Zlína, Ot-
rokovic, Fryštáku, Holešova, a dokonce z Brna 
a Prahy.

Obecní muzeum by své aktivity nedoká-
zalo realizovat bez podpory Obecního úřa-
du Sazovice, rodiny P. a V. Miklíkových a bez 
ochotné pomoci řady místních občanů, ze-
jména seniorů, za což jim patří upřímné po-
děkování. Ke všem sazovickým občanům pak 
směřuje přání pokojných vánočních svátků 
a úspěšného roku 2018.

Mgr. Věra Nejezová, 
 Mgr. Věra Velísková

Předení na kolovratu

Suché plstění ovčího rouna

Podzim u hasičů
Opět se blíží konec roku a  my už můžeme 
hodnotit, jak se vydařila letošní sezóna. 
Zvládli jsme toho dost a určitě by se poved-
lo ještě víc, ale jsme taky jen lidé. Pojďme se 
tedy v rychlosti podívat, jak u nás probíhaly 
podzimní měsíce. 
14. října jsme uspořádali sběr železa. Tento-
krát to bylo v sobotu, protože pátek skoro ni-

komu nevyhovoval. Sešlo se nás ale dost a za 
4 hodiny byl kontejner na sběrném dvoře ne-
jen zaplněn, ale doslova přeplněn. Celý sběr 
proběhl hladce, a  tak uvažujeme, že sběry 
železa už budeme nadále provádět spíš v so-
botu dopoledne. Určitě je v tuto dobu menší 
hustota dopravy než ve všední dny a  navíc 
jsou občané většinou doma.

21. října proběhla tradiční vycházka do pří-
rody, drakiáda a hasičská ukončená. Dopole-
dní vycházka vedla směrem nad Mysločovi-
ce, cestou necestou, polem nepolem, prostě 
přírodou. Cestou plnily děti nejrůznější úkoly 
a  na místě je pak čekal program v  podobě 
hledání pokladu, ručkování po laně a střelby 
ze vzduchovek. K  jídlu se podával gulášek 
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vařený přímo na místě v kotlíku. Po návratu 
pak v  15 hodin začala na výletišti drakiáda, 
kterou pořádal náš sbor společně s  Obcí 
Sazovice a  místním spolkem Sazovická gu-
čabab. Program byl bohatý, občerstvení za 
symbolické ceny, nebo zcela zdarma. Večer 
jsme pak poseděli, pobavili se a probrali vše 
potřebné. Celý den se náramně vydařil, vy-
drželo dokonce i  zamračené počasí, které 
celý den hrozilo deštěm. Všem zúčastněným 
i  pořádajícím děkujeme a  budeme se těšit, 
že tato skvělá podzimní akce se uskuteční 
i v příštím roce.
28. října prošel už tradičně naší obcí lam-
piónový průvod. Zahájen byl u místní školy, 
kde byl za zvuku státní hymny položen věnec 
k pomníku T. G. Masaryka. Obchůzka končila 
na výletišti Zahrázovo ohňostrojem a  poté 
se před budovou OÚ podávalo zdarma malé 
občerstvení. Účast byla opět velká. Tuto akci 
pořádala obec, naši členové jen pomáhali za-
jišťovat bezpečnost celého průvodu.
18. listopadu proběhla výroční valná hro-
mada našeho sboru. Účast našich členů byla 
průměrná, hostů z  okolních sborů velice 
dobrá. Připomněli jsme si vše, co se v  letoš-
ním roce ve sboru událo, a seznámili jsme se 
s plánem činnosti na příští rok 2018. Poté ná-
sledovalo posezení spojené s občerstvením. 
25. listopadu stavěli členové našeho sbo-
ru před budovou obecního úřadu vánoční 
strom. Předem objednaný jeřáb a  traktor 
s  vlečkou byly včas na zahradě domu p. 
Svatopluka Doležela, kde proběhlo kácení. 
Letošní obecní vánoční strom je opravdu 

krásný a  moc za něj děkujeme. Pomocníků 
při kácení se sešlo taky dost, a tak byl strom 
poražen, naložen na vlečku a za doprovodu 
našeho zásahového vozidla Renault Master 
dovezen až před OÚ. Zde byl usazen do země 
a ozdoben, uklizeno bylo i prostranství před 
úřadem, takže na první adventní neděli bylo 
vše připraveno a vánoční osvětlení se mohlo 
krásně rozzářit.
Tolik tedy krátce o tom, co se v poslední době 
ve sboru událo. Pokud by se někdo chtěl po-
dívat na naši práci za celý uplynulý rok, pak 
naše stránky jsou součástí obecních stránek 
www.sazovice.cz, kde nás najdete v  sekci 
Spolky a  kluby a  podsekci Hasiči. Najdete 
tam naši aktuální činnost, co v nejbližší době 
chystáme a současně i činnost za již uplynulé 
roky včetně výročních zpráv.

A co nás v nejbližší době čeká?
16. prosince se připravuje na výletišti vánoč-
ní jarmark, s jehož přípravou určitě pomůže-
me i my.
28. prosince proběhne vánoční turnaj v  ku-
želkách v Machové.
13. ledna 2018 pořádáme hasičský ples 
a  v  masopustu organizujeme také tradiční 
obchůzku s medvědem.
To je tedy ode mne vše a  rád bych vám jak 
svým jménem, tak i  jménem celého našeho 
sboru popřál klidné vánoční svátky a hodně 
pohody a zdraví do blížícího se roku 2018.

Tomáš Omyla,
jednatel SDH Sazovice, 

VD JSDH Sazovice

Převoz vánočního stromu

Podzimní vycházka a drakiáda už mají v obci tradici
V sobotu 21. 10. 2017 se v Sazovicích kona-
la již tradiční vycházka do přírody spojená 
s drakiádou, kterou letos pořádala Obec Sa-
zovice ve spolupráci s SDH Sazovice a spol-
kem Sazovická Gučabab. Letos jsme se opět 
těšili z  velkého počtu účastníků, i  když nás 
počasí po ránu trochu postrašilo. Nakonec 

nám však dopřálo užít si den plných skvě-
lých zážitků, na které budeme s  úsměvem 
vzpomínat. Poděkování patří sponzorům, 
kteří nám pomohli tuto akci zajistit: Obci 
Sazovice, SDH Sazovice, PDK Styl s.r.o., MRB 
Sazovice, spol. s  r.o., obchodu Sazovjanka, 
HSP FOOD Sazovice s.r.o. a p. Petru Hlavicovi. 

V neposlední řadě děkujeme také všem, kteří 
nezištně pomohli při samotné akci a přispěli 
tak k jejímu zdárnému průběhu. 

Za pořadatele 
 Lucie Ondíková a Petr Hlavica
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Náš spolek Gučabab vám přeje krásné prožití svátků vánočních. Doufáme, že se s vámi v příštím roce při společných akcích opět setkáme. 
Žádná planá předsevzetí, na ta prostě místo není. Hodně štěstí, mnoho lásky a příští rok žádné vrásky!

Spolek Gučabab

Klub seniorek v roce 2017
Aktivní může být člověk i  ve vyšším věku. 
V naší obci se o tom už od r. 2011 přesvěd-
čují členky Klubu seniorek, které se v  pro-
storách OÚ scházejí vždy první čtvrtek v mě-
síci. Náplň jejich schůzek bývá různorodá. 
Vedle obyčejného posezení u kávy a nějaké 
dobroty ( velice často připravené některou 
členkou klubu), bývají součástí programu 
např. zajímavé besedy. Při setkání v  obecní 
knihovně seznámila letos p. Ordáňová se-
niorky s  činností a  režimem knihovnických 
zařízení, novinkami na knižním trhu nebo 
přiblížila tvorbu oblíbené české spisovatelky 
Věry Řeháčkové. Velmi zaujala i komentova-
ná prohlídka fotografií z březnové pouti sa-
zovických věřících do Staré Boleslavi a Prahy, 
kde v  kapli sv.Václava na Pražském hradě 
byly kardinálem Dominikem Dukou posvě-
ceny ostatky sv. Václava a  sv. Zdislavy pro 
nový sazovický kostel. Ani letos nechyběla 
cestopisná beseda. Mgr. Blažena Šůstková ze 
Zlína seznámila seniorky se svou návštěvou 
Latinské Ameriky, konkrétně Peru a Bolívie. 
Členky klubu se rády účastní i akcí, které po-
řádá místní základní škola. V  listopadu byly 
přizvány na setkání s filmovým výtvarníkem, 

scénáristou a  animátorem Cyrilem Podol-
ským, který své zajímavé vyprávění o tvorbě 
loutek a natáčení animovaných filmů doplnil 
i  řadou filmových ukázek, např. večerníčku 
Krysáci, jehož je spoluautorem.
Také v  letošním roce se členky klubu vy-
pravily na dvě zajímavé výstavy do Muzea 
jihovýchodní Moravy ve Zlíně. Při zhlédnutí 
expozice Zlínské nevěsty nebylo možné ne-
vzpomnět na vlastní mládí a léta dávno uply-
nulá, neboť její součástí byly svatební šaty, 
boty, šperky, různé další doplňky a také foto-
grafie novomanželů staré desítky let, včetně 
repliky svatebního úboru manželů Tomáše 
a Marie Baťových.
Krásná byla rovněž výstava, která návštěvní-
kům představila repliky českých korunovač-
ních klenotů a  řadu dalších exponátů vzta-
hujících se k období vlády Karla IV., od jehož 
korunovace českým králem uplynulo letos 
670 let. Seniorky tak měly jedinečnou mož-
nost seznámit se s  českou historií v  místě, 
které je pro ně dopravně i finančně dostup-
né, což by např. v Praze nebylo.
Na všechny besedy, společné návštěvy vý-
stav i další akce zve Klub seniorek prostřed-

nictvím plakátků i nečleny klubu a je škoda, 
že se jejich nabídky nesetkávají s větším zá-
jmem.
Velké duchovní, ale i  kulturní obohacení 
vnesl do života členek klubu nový kostel sv. 
Václava, v  němž se uskutečnilo už několik 
krásných koncertů. Tyto hudební zážitky si 
nenechává ujít ani většina našich seniorek. 
Řada z nich také kdykoliv ochotně vypomů-
že při akcích Spolku pro výstavbu kostela sv. 
Václava.
Začátkem prosince uspořádal klub opět cha-
ritní sbírku zboží pro vizovický dobročinný 
obchůdek Dotek, který se prodejem darova-
ných věcí snaží získat peníze pro neziskovou 
organizaci Centrum zdravotní a sociální po-
moci Dotek ve Vizovicích.
Klub seniorek Sazovice přeje všem svým spo-
luobčanům krásné prožití vánočních svátků, 
radost, štěstí a  pohodu. V  novém roce pak 
pevné zdraví, úspěchy v práci a hodně elánu 
a optimismu do dní všedních i svátečních.

 

 Mgr. Věra Nejezová
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Víte, co je Senior Pas?
Určitě jste toto slovo už někdy slyšeli, třeba 
v souvislosti s veřejnou dopravou. Ale s  tou 
nemá nic společného.
Senior Pas je karta, která držitelům umožňu-
je využívat nejrůznější slevy při návštěvách 
kulturních
i  sportovních akcí, čerpání wellness, při ná-
vštěvě hradů a  zámků, občané se mohou 
jeho prostřednictvím vzdělávat a  relaxovat 
a  také pořizovat nákupy, hledat ubytování 
a pod. A to podle toho, které provozovny jsou 
do tohoto projektu zapojeny. 
Držitelem karty může být osoba starší 55 let 
s trvalým pobytem na území ČR.
Zlínský kraj se do tohoto projektu zapojil 
v roce 2013 a v současné době je na Zlínsku 

více než 60 poskytovatelů slev a jejich počet 
se postupně rozšiřuje.
Výše slev se pohybuje od 5% do 50%. Slevy 
lze uplatňovat v rámci celé České republiky.
O kartu Senior Pas je možné požádat on-line 
na stránkách www.SeniorPasy.cz nebo se za-
registrovat na informačním centru Rady seni-
orů Zlínského kraje.
Registrace i karta je zdarma, platnost je neo-
mezená. Na vystavení karty budete čekat asi 
4 týdny.
Ve Zlíně je možno kartu vyzvednout v  bu-
dově Senior Pointu (bývalá knihovna) nebo 
na kontaktním místě Rady seniorů Zlínského 
kraje, to podle toho, co při registraci uvedete.
Noví zájemci (firmy) o poskytování slev jsou 

zařazeni do programu na základě smlouvy 
a také jejich registrace je zdarma.
Bližší informace můžete získat na internetu 
nebo se obraťte přímo na mě.
Přijďte mezi nás, seniory, do našeho Seni-
orklubu v Sazovicích. 
Scházíme se většinou každý první čtvrtek 
v měsíci v 15 hod. v zasedací místnosti obec-
ního úřadu.

Milí přátelé, přeji vám klidný adventní čas, po-
kojné a požehnané vánoční svátky a všechno 
dobré v novém roce. Těším se na vás a na dal-
ší setkávání. 

 Jana Potočná

Zprávičky ze včelařského kroužku
O  včelky jsme se během září a  října postarali a  vše jsme 
připravili na zimu. Mohli jsme se tedy pustit do výroby 
hmyzího domečku. Dřevěnou konstrukci nám vyrobil pan 
Doležel a my jsme se ve svém okolí porozhlédli, co by se 
nám mohlo hodit jako výplň. Ze školní zahrady jsme využili 
borovicové šišky, větvičky z břízy, na polích jsme posbírali 
stonky slunečnic, které nám tam zemědělci nechali, a u lesa 
jsme našli bezinkové keře a zlámané větvičky. Využili jsme 
také staré cihly a větve, do kterých jsme navrtali otvory.
Nakonec jsme hmyzí domeček ozdobili včeličkami, které 
jsme vyrobili z  plechovek a  drátků. Fotku domečku jsme 
poslali do soutěže, kterou pořádal včelařský kroužek z Ra-
kovníku, a dostali jsme za ni knihu se včelařskou tématikou.
Jestli se nám domeček povedl nebo ne, můžete zhodnotit 
i vy. Najdete ho před vstupem do školy.
Pokud jsme vás inspirovali a i vy si budete chtít hmyzím ho-
telem zkrášlit zahradu, můžete se inspirovat obrázky a ná-
vody na internetu.
Hmyz, který se v domečku zabydlí, vám bude opylovávat 
zahradu a pomůže i v boji se škůdci.

Jakmile jsme dokončili příbytek pro hmyz, pustili jsme se 
do tvoření výrobků na vánoční jarmak. Ještě před Mikulá-
šem jsme si v kroužku upekli perníčky. Bohužel jsme je ani 
nestačili nazdobit, tak rychle se snědly. Naštěstí vykrájené 
perníkové části betlému máme odložené stranou a na příš-
tí schůzce si uděláme náš první perníkový betlém. Už se na 
něj těším, protože se dětem určitě povede.
Za celý náš kroužek přeji krásné a pohodové vánoční svátky.

Jitka Kučerová, vedoucí kroužku Náš hmyzí domeček
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Zima a Vánoce v naší škole
Předvánoční čas přinesl našim školákům 
mnoho pěkných a  zajímavých aktivit spo-
jených s  tradicemi adventu a  Vánoc. Hned 
1. prosince jsme se společně s  nejstaršími 
dětmi z  mateřské školy zúčastnili vánoční-
ho koncertu Pavla Nováka ml. ve SVČ TYMY 
v Holešově. 
Pak naší školou proběhl průvod malých čer-
tíků a andělíčků – dětí z mateřské školy, které 
přišly potěšit své starší kamarády - školáky.
Také letošní již tradiční setkání v muzeu nás 
všechny obohatilo o  informace z  advent-
ního a  vánočního zvykosloví. Vedle vyprá-

vění paní kronikářky se děti seznámily také 
s  ukázkami tradičních rukodělných domá-
cích prací – spřádáním ovčího rouna na kolo-
vrátku, technikou suchého i mokrého plstění 
a  háčkováním drobných vánočních ozdob. 
Děti si mohly některé práce vyzkoušet (např. 
předení na kolovrátku nebo techniku plstě-
ní) a domů si pak z muzea odnášely andělíč-
ky či drobné hračky, které si samy z  ovčího 
rouna vyrobily.
Pěknou předvánoční aktivitou v  rámci čte-
nářského projektu Celé Česko čte dětem 
bylo setkání s  paní Ordáňovou při besedě 

nad knihami spisovatele Jana Opatřila s ná-
zvem Kapřík Metlík. 
A pak už jsme se všichni sešli při společném 
zpívání koled a vánočním besedování v ma-
teřské škole.
Vánoční prázdniny utečou jako voda a než se 
nadějeme, bude tady 1. pololetí. Ale nepřed-
bíhejme, všechno má svůj čas…
Ten vánoční je právě za dveřmi. Ať je pro vás 
všechny plný radosti, pohody a  rodinného 
štěstí a hlavně tolik drahocenného času, kte-
rý nám všem pro své blízké tak často chybí…

Mgr. Věra Velísková, ředitelka školy

V anketě na téma „nejoblíbenější české pohádky“, ve které se ptali svých rodičů, prarodičů a sourozenců žáci 3. a 4. ročníku, se umístily tyto 
pohádky v následujícím pořadí:

1. místo – Tři oříšky pro Popelku (zejména u maminek a babiček)
2. místo – S čerty nejsou žerty (převážně u tatínků)
3. místo – Tři bratři (líbí se hlavně dědečkům)
4. místo – Anděl Páně (u maminek a sourozenců)

Z vánoční poezie našich žáků

Vánoce
Nela Ordáňová, Radim Potočný

Zima – jedem na saních,
sníh nám padá do dlaní.

Čepku, šálu, rukavice
vytáhneme na Vánoce.

Pak nastane Štědrý den,
dárky večer dostanem.

Zazpíváme koledy
u babičky, u dědy.

Popřejeme hezké svátky
a pak půjdem zase zpátky.

Cukroví
Nicole Somerová

Štědrý den už je zas tady,
sníh nám padá do zahrady.
Všechny dárky rozbalíme,
pak se spolu pobavíme.

Perníčky i vanilkové rohlíčky máme,
proto vám jich kousek dáme.

Sněhulák
Nicole Somerová
Byla jedna holčička

s krásným jménem Rolnička.
Sněhuláku, jaké jméno ti dnes dám,

když tě tu tak dlouho mám?
No jasně, já už vím…
Ledíček ti budu říkat,

snad z toho nebudeš kýchat.
Uvařím ti teplý čaj

a potom se spolu mrknem
na zasněžený kraj.

Zima
Alice Miklíková

Spadla zima do komína,
vyletěla z kamen ven

a řekla nám: Dobrý den!
Přišla jsem k vám na návštěvu,

pod bundy si ráda vlezu.
Zamrazím vám okenice,
nasněžím vám na ulice.
Chvilku tady pobudu
a pak s jarem odejdu.

Děti se hned radovaly,
sáňky, brusle pohledaly.

Užily si paní zimy,
v mrazu, sněhu skotačily,

na jaře pak paní zimu
do potoka vyhodily.

Zimní
Eliška Žůrková

Sněží, sněží, padá sníh,
prach nám leží na saních.

Letos je však oprášíme,
zvesela si zajezdíme.

Budeme jezdit jako ďas,
než přijde jaro, máme čas!

Krásné prožití vánočních svátků a v novém roce 2018 
hodně zdraví, štěstí a spokojenosti vám přejí děti, žáci 

a zaměstnanci ZŠ a MŠ Sazovice
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Zima v obecní knihovně
Nastává zimní období, blíží se jedny z  nej-
krásnějších svátků v  roce - svátky vánoční. 
Pro každého z  nás by to měly být svátky, 
které prožíváme mezi svými blízkými v klidu, 
spokojenosti a rodinné pohodě.
Většina z nás ještě přemýšlí, jak nejlépe po-
slední měsíc v roce účelně využít, koho a ja-
kým dárečkem potěšit, a sami na sebe mnoh-
dy ani nemyslíme.
I v tento předvánoční čas nezapomínejte na 
knihy, protože pokud se vám podaří najít tu 
pravou, máte jistotu, že všechno, co se ko-
lem vás děje, je najednou nějak jednodušší 
a dostane se vám možná i spoustu odpově-
dí na otázky, které jste prozatím nedokázali 
vyřešit. A  třeba najdete inspiraci pro krásný 
vánoční dárek, kterým vyjádříte to, co chcete 
někomu říct.
Ještě máte pořád čas přijít do knihovny a in-
spirovat se novými knihami, které jsou vám 
již plně k dispozici.
Zúčastnila jsem se setkání seniorek, pozvala 
je do knihovny a několik nových knih si mezi 
seniorkami našlo své čtenářky.
V  listopadu 2017 přišly do knihovny děti 
ze ZŠ Sazovice poslechnout si v  rámci akce 

Celé Česko čte dětem večerníčkovou po-
hádku z  knihy Krysáci jsou zase spolu. Tato 
kniha nebyla vybrána náhodou, protože po 
přečtení jedné povídky byla pro děti v  sále 
obecního úřadu připravena beseda o animo-
vaném filmu s panem Cyrilem Podolským, re-
žisérem, animátorem, scénáristou a výtvarní-
kem tvořícím pro děti i  dospělé. Besedy se 
zúčastnily i  členky Klubu seniorek. Pan Po-
dolský vysvětlil a názorně předvedl principy 

animace, propojení s kni-
hou a scénářem, přípravu 
a  realizaci animovaného 
filmu a také výrobu filmo-
vé loutky. Děti měly mož-
nost vidět loutky Krysáků 
a  mohly si vyzkoušet, jak 
se s  takovou loutkou po-
hybuje. Beseda byla jak 
pro děti, tak i pro dospělé 
velmi zajímavá. Po skon-
čení besedy nám pan 
Podolský věnoval do knih 
svůj podpis.
Během měsíce listopa-
du 2017 měli žáci 3. a  4. 
ročníku naší ZŠ čtenářský 
úkol spojený s  pátráním 

v  knihovně. Děti hledaly určené knihy, ve 
kterých měly najít odpovědi na dané otáz-
ky. Bylo vidět, že děti se v knihovně orientují 
a  žádné vyhledávání nebo čtení jim nedělá 
problém. Úkoly plnily samostatně, a  jak se 
jim to podařilo, to posoudí paní učitelka ve 
škole. Pátrání se zúčastnilo 11 žáků.
Pro děti je v knihovně připraveno v letošním 
roce ještě jedno předvánoční povídání.
Těším se, že si uděláte čas, a do předvánoční 
knihovny také najdete cestu.

V  měsíci prosinci 2017 bude knihovna ote-
vřena každý čtvrtek v obvyklých půjčovacích 
hodinách a to i 28. prosince 2017.

Milí čtenáři i všichni ostatní, dovolte, abych 
vám popřála to nejkrásnější prožití vánoč-
ních svátků, jaké si jen dovedete představit 
- v klidu, radosti a osobní pohodě.
Do nového roku 2018 všem přeji hodně 
zdraví, štěstí, lásky a  také mnoho spokoje-
ných a úspěšných dnů.

 

Marie Ordáňová 

Malíř českého venkova, přírody a Vánoc
 Tím vším byl umělec vpravdě ná-

rodní, malíř a  spisovatel Josef Lada, jehož 
130. výročí narození a 60. výročí úmrtí si letos 
v prosinci připomínáme. Jeho dílo zná snad 
každý, stále vycházejí knihy, které ilustroval 
nebo sám napsal, jeho obrázky najdeme 
v  kalendářích i  na vánočních pohlednicích. 

Žádný jiný umělec není u nás tak spojen s Vá-
nocemi jako právě on.

 Narodil se 17. prosince 1887 v  ro-
dině obuvníka v  malé vesničce Hrusice ne-
daleko Prahy. V romantickém kraji plném za-
lesněných kopců a průzračně čistých potoků, 
který bohatě naplňoval chlapcovu předsta-

vivost a okouzloval jeho citlivou a vnímavou 
povahu. Dětství plné denních povinností, ale 
zároveň prožité mezi dětmi i rázovitými lidmi 
se Ladovi stalo celoživotní inspirací.

 Přestože byl výtvarně velmi nada-
ný, skromné poměry mu nedovolily studo-
vat, a tak se nejdříve vyučil malířem pokojů 
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a divadelních dekorací a brzy potom také kni-
hařem – zlatičem. Krátce studoval na umělec-
koprůmyslové škole, ale pro nedostatek finan-
cí ji musel opustit. Přesto dál neúnavně kreslil 
a učil se sám. Živily jej především ilustrace do 
novin a  časopisů. Ve 23 letech nakreslil svou 
první knížku pro děti Moje abeceda a  po ní 
následovala řada dalších, které si získaly srdce 
nejen dětí, ale i dospělých. A v knížkách vyni-
kl také jako jedinečný vypravěč. Připomeňme 
alespoň Bubáky a hastrmany, Kocoura Mikeše, 
O  chytré kmotře lišce, Vzpomínky z  dětství 
nebo Nezbedné pohádky.

 Ladovy obrázky jsou živé, veselé a vtip-
né. Zachycuje na nich postavičky různých po-
vahových vlastností, šprýmaře i  škarohlídy, 
tetky a  strejce, vesnické děti, prostě ty, které 
důvěrně znal. Ze všech jeho obrázků je znát 
malířova láska k lidem a domovu.

 Když 14. prosince 1957 zemřel, za-
nechal po sobě bohaté a  laskavé dílo plné 
radostného pohledu na svět. Jeho nezamě-
nitelný malířský rukopis doprovází již celá 
desetiletí tradiční české Vánoce a  dokresluje 
jejich neopakovatelnou atmosféru.

Vánoční zamyšlení nakonec
 Vzpomínáním na Vánoce našeho 
dětství jsme letošní poslední číslo Sazovic-
kých novin začali, vraťme se k němu tedy i na 
jeho konci.
 Také jste jako děti psávali dopis 
Ježíškovi a prosili ho o vyplnění všech mož-
ných i  nemožných přání? A  také se ta vaše 
přání postupem let měnila a  hlavně dospí-
vala a moudřela, podobně jako u spisovate-
le Františka Nepila? Ten totiž už v roce 1992, 
tedy před 25 lety, vyjádřil ve fejetonu Dopis 
Ježíškovi následující prosbu: 
 „Toto přání mám, milý Ježíšku, spíš 
asi na Tvého tatínka, protože on dovede 
i vnukat. Ale řeknu to Tobě, protože Ty mu to 

můžeš tak jako naznačit, tak jako nasadit do 
hlavy. On na Tebe dá, vždyť jsi jeho jediný sy-
náček, a jedináčkům splní tatínkové všechno 
dřív, než si o to řeknou.
 Naznač tedy, milý Ježíšku, tatínkovi, 
co má vnuknout členům našich zákonodár-
ných sborů. Těm, co je tak honíme, co na nich 
chceme, aby bez zamyšlení, bez rozvažování, 
ještě ten samý den vymysleli a uzákonili něco 
moudrého a ze všech stran pečlivě zvážené-
ho. Naznač tedy, milý Ježíšku, tatínkovi, ať jim 
vnukne tohle: aby úplně každý zákon a každé 
usnesení sloužily především a hlavně těm li-
dem, kterým bys Ty, Ježíšku, nadělil něco pod 
stromeček. Aby tedy nechránily zloděje před 

okradeným, násilníka před přepadeným, po-
valeče před člověkem, který poctivě pracuje, 
výtržníka před napadeným a  podvodníka 
před podvedeným. Demokracie, to je přece 
soustava dobrých a  spravedlivých zákonů. 
A mně jde o to, aby poctiví lidé necivěli jako 
prostomyslní a podvedení truhlíci na demo-
kracii, kterou si vymodlili, ale nad kterou si 
mnou ruce vykukové a rošťáčkové, co by se 
měli bát chodit po ulici.“
 Jistě mi dáte za pravdu, že pod toto 
přání Františka Nepila bychom se s chutí po-
depsali v dnešní době i my.

Poděkování
Obec Sazovice děkuje rodině p. Svatopluka Doležela, Sazovice č. p. 199, za darování letošního vánočního smrku k  obecnímu úřadu  
a rodině p. Leoše Vojáčka, Sazovice č. p. 187, za darování vánoční jedle do interiéru budovy obecního úřadu. 
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ObecNí úřAd - úředNí hOdiNY

PONDĚLÍ 7.30 – 11.00,  14.00 – 17.30
STŘEDA 7.30 – 11.00,  14.00 – 17.30
Telefon: 577 121 500, 725 121 141

PediKúRA

telefon: 605 261 375

POhOSTiNSTVí

PONDĚLÍ - ČTVRTEK 16.00 – 22.00
PÁTEK  16.00 – 23.00
SOBOTA  14.00 – 23.00
NEDĚLE  10.00 – 22.00

ObecNí KNihOVNA SAZOVice

Otevřeno každý čtvrtek dopoledne od 9.00 do 11.00 hodin, odpoledne od 15.30 do 19 hodin.
Možnost nahlédnutí do katalogu knih Obecní knihovny Sazovice zadáním adresy:  

http://knihovna2.sazovice.net nebo http://knihovna.sazovice.net

potraviny sazovjanka

Pondělí 7.30 – 16.00
úterý  7.30 – 16.00
středa 7.30 – 16.00
čtvrtek 7.30 – 16.00
Pátek 7.30 – 16.00
sobota 7.00 – 10.00

telefon: 739 341 167

sazovické noviny. Periodický tisk územního samosprávného celku. čtvrtletník obce sazovice. vydavatel: obec sazovice, sazovice 180,  
763 01 Mysločovice, Ičo : 00568716. registrace: 19. března 2004 – Mk čr e 15163. vychází v první polovině měsíce po ukončeném čtvrtletí v ná-
kladu 290 ks, uzávěrka je 5. den v měsíci. distribuce do všech domácností v obci a na určená místa – povinné výtisky. zdarma-neprodejné. 
redakce: obec sazovice, sazovice 180, 763 01 Mysločovice, tel. 577 121 500, starosta@sazovice.cz. redakční rada: edita Hrbáčková, Mgr. věra 
nejezová, Mgr. věra velísková, Ilona doleželová, Marie rapantová, tomáš omyla, Marie ordáňová, Jitka kučerová. korektury: Mgr. věra nejezová.  
zlom, sazba a tisk: Computer Media s.r.o.; www.obecni-noviny.cz. distribuce: obec sazovice, prostřednictvím zaměstnance obce. 

KOSMeTiKA
telefon: 774 998 845

Martina Kalčíková

KAdeřNicTVí
STŘEDA 15.00 -19.00 i bez objednávek
Martina Knapová, tel. 733 227 592

ČTVRTEK dle telefonických objednávek
Radka Zívalíková, tel. 608 417 436

PÁTEK 15.00 -19.00 i bez objednávek
Radka Zívalíková, tel. 608 417 436

přihlášeno k trvalému pobytu 6
Odhlášeno z trvalého pobytu 1

narození 5 
úmrtí 1

Pohyb obyvatelstva za období říjen – listopad 2017 v obci Sazovice
Stav obyvatel k 4. 10. 2017 748
Stav obyvatel k 30. 11. 2017 757


